
abi tek tesellim, senin olayın farkında olman.. üstelik bana git havadan sudan konuş, 
Gupse'yi sor falan demediler; siyaset sor dediler, 12 eylül davasını, bergama'yı sor 
dediler.. anlaşılır şey değil.. yarın sana atarım abi tam metni.. sevgiler..

abi, bu arada bu da benim yeni yayınlanan yazım.. bi göz atarsan memnun olurum: http://
www.mgkmedya.com/2013/08/28/eski-izmir-cezaevi
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ya engin ben vasat bir cezaevi diye bilirdim vavvvvv oyuk duvarı ilk diyarbakır cezavi 
buldu sanırdım veee harlka.. sevgller...

birkaç saniye önce

10:24

Abi günaydın.. Röportajımızın benim yazdığım halini gönderiyorum.. Yine de belki bir ara 
kırpıp yayınlayabilirler diye düşünmüyor değilim.. Sevgiler.. HABER: ENGİN TATLIBAL 
FOTOĞRAFLAR: ERCAN AKGÜN Türkiye'nin çokça değişen gündemi içinde zaman zaman 
göz kırpan isimlerden biri Senih Özay. Kamu otoritesine karşı açtığı davalar ve Bergama 
hareketindeki rolü ile tanınıyor. Ancak son dönemde ünlü oyuncu Gupse Özay'ın babası 
olmasıyla da gündemde. Senih Özay ile hem Türkiye hem İzmir gündemini ve "sivil 
itaatsizliği" konuştuk. İlginç bir süreç geçirdi Türkiye Haziran ayının başında. Sivil 
itaatsizlik açısından Gezi olaylarını nasıl değerlendiriyorsunuz? Bundan bahsetmeden 
önce işin felsefi arka planına bakmakta fayda var. Neden bu çocuklar sivil itaatsizliğe 
sıçradılar birdenbire? Çünkü sosyolojik olarak bir devrim koşulları tartışılır hale geldi. 
Ancak bunun yapılabilmesinin bir olanağı artık yok, çünkü özellikle Amerika Birleşik 
Devletleri artık çok güçlü bir hale geldi. Böyle olunca da sivil itaatsizlik gündeme geliyor. 
Ne yapacaksınız? Parça parça kopartacaksınız haklarınızı devletten. Silah yok, şiddet yok! 
Sivil itaatsizliğin tarifi yapılırken "hukuka uygun ama kanunlara aykırı veya sınırında" 
ifadesi kullanılıyor. Bir meselen var ve devlete biraz kök söktürmek istiyorsun diyelim. E 
devlet çok güçlü, yenemezsin devleti. Ama sivil itaatsizlik yoluyla devletin tırnağını 
sökebilirsin, yumurtalıklarını burabilirsin. Şimdi bunu yapmak üzere Taksim'de toplanan 
insanlar devrimci falan değil, Marksist-Leninist değil, ülkücü değil, dindar değil... Bu tür 
örgütlerin harekete geçirdiği insanlar değil onlar. Bu hareket, "Biz korkuyoruz arkadaş, biz
özgürlüğümüzden olacağız gibi geliyor" diyen insanların oluşturduğu bir hareket. Bu 
çocukların hareketi, sol örgütlerin operasyonu diye lanse edildi. Elbet orada olabilir de 
bazı örgütler; "Böyle pasif direnmeyin, polise taş atın" diyen gruplar da vardı elbet. Ama 
hareketin kendisinin sol örgütlerle alakası yok. "BİR DAHA NAH ÇIKARLAR!" Fakat Gezi 
olaylarının "sivil itaatsizlik" kavramı ile de ilgisi yok. Ben de çıktım sokağa ve bir de 
gördüm ki Gündoğdu'ya doğru giden çocukların hepsi 13-14 yaşında! Çıldırdım! Ulan olur 
mu böyle şey?! Bu yaştaki çocukları Atatürkçü örgütler harekete geçiremez, Dev-Yol, Dev-
Sol falan harekete geçiremez bu çocukları. O zaman? O zaman kendiliğinden bir hareket 
var burada. Ama sivil itaatsizlik eylemi öyle yirmi gün sürmez ve tekrarlanabilir olmalıdır. 
Eylemin sürekliliği ve tekrarlanması gerekir sivil itaatsizlikte. Bunlar tekrar nah çıkarlar! 
Bak, çıkabiliyorlar mı şimdi? Taksim komutesi bu işi sürekli kılamadı. Bu yüzden de 
muazzam harcanmış bir harekettir bana göre. Sizin de avukatlığını yaptığınız 
Bergama'daki köylülerin direnişini sivil itaatsizlik olarak alabilir miyiz? Hah! Ben de onu 
söyleyecektim tam... Çok çarpıcı bir olay yaşandı o dönem. Bergamalı köylüler dediler ki, 
"Nüfus sayımında kendimizi saydırmayalım. Madem bu devlet bizim taleplerimizi 
dulmazlıktan geliyor, bizi saymıyor, biz de nüfus sayımında kendimizi saydırmayarak bu 
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durumu protesto edelim" dediler. Açtım baktım, bunun cezası neymiş diye. Nüfus sayım 
memurunun önünde susmanın, kendini saydırmamanın altı yüz Türk Lirası cezası var. 
Verilen süre içinde ödemezseniz ceza önce bin 200 lira oluyor, onu da ödemezseniz dava 
açılıyor cezaevine giriyorsunuz. Dört bin kişi var, devletin te dört bir kişiyi cevaevine 
koyacak olanağı yok. Biz de "sivil itaatsizlik" düğmesine bastık! Savcılar önce altı yüz lira 
para istediler, vermedik. Bizim hakkımızda dava açılması ve bizim cezaevine konmamız 
lazım. Ne oldu biliyor musun? Bizi beraat ettirdiler! Çünkü korkuyor, dört bin adamı nasıl 
alacak içeriye? Sivil itaatsizlik işte böyle bir şey. Devletin tırnağını söküyorsun. İşte ben 
Gezi olaylarının devam etmemesini sivil itaatsizlik özelliği olan bir direniş olmamasına 
bağlıyorum. Şimdi yeniden çağrı yapsalar, eskisi gibi çıkan olmaz. Bunu böyle 20-25 gün 
sürdüreceğine, mesela 10. günde "Duruyoruz" denmesi gerekiyordu. Bu bağlamda 
Gezi'nin amacına ulaşamadığını mı düşünüyorsunuz? Çokça öyle... Ama tabi ki "Bu olaylar
hiçbir işe yaramadı, ölen beş kişi boş yere öldü" demiyorum. Hiçbir şey olmasa seçimlerde
AK Parti'nin oyunu yüzde dört düşürür. "ŞİMDİ DE AK PARTİ KURUCU İRADE" 12 Eylül 
davasına müdahil oldunuz. Kenan Evren "Bu düzeni kuran biziz, bu mahkeme bizi 
yargılayamaz" demişti süreç ile ilgili. Bu mahkeme Kenan Evren'i yargılayabilir mi? Kurucu
irade olduğunu söylüyor Kenan Evren. Normlar hiyerarşisine göre tüzükler yönetmeliklere,
yönetmelikler yasalara, yasalar da anayasaya aykırı olamaz. Peki ya anayasa? İşte orada 
"ihtilal iradesi" ya da "kurucu irade" çıkıyor ortaya. Bugüne kadar her darbede gelmiş 
askerler, çağırmışlar üç beş profesörü, demişler ki haydi yaz bize bir anayasa. Ama artık 
anayasalar üzerinde bir ihtilal iradesini dünya istemiyor. Kenan Evren de işte o eski 
felsefeye göre biz kurucu iradeyiz diyerek savunmasını yapıyor. Şimdi birincisi, artık 
hukuk anayasa üzerinde generallerin iradesini istemiyor; ikincisi, eğer Kenan Evren "Ben 
kurucu iradeyim" diyorsa şimdi de 15. maddeyi kaldıran yeni bir irade var! Şimdi de AK 
Parti kurucu irade o halde! Her şey bir yana, TCK'da madde açık: Anayasa'yı tebdil ve ilga 
suçu bu! Biz sadece bu maddeden değil, "sistematik işkence"den mahkum ettirelim bu 
Kenan Evren'i diyoruz. "EVREN'İN KAÇACAK YERİ KALMADI" Evren'lerin en çok sıkıştıkları 
nokta ise şu: 1978 senesinde Kenan Evren, Genelkurmay İkinci Başkanı Orgeneral Haydar
Saltık'ı çağırıyor ve diyor ki "Bizim darbe yapabilmemiz için bir grup oluştur." Saltık da üç 
tane kurmay albay ile bu grubu oluşturuyor. Bunların isimleri var bende, ama 
yayınlanması yasak olduğu için sana söylemiyorum, ikimizin de başı belaya girer. Bunun 
belgesi daha birkaç ay evvel çıktı ortaya. Ben mahkeme belgeyi bir gördüm, ana! Herşey 
yazılı, tüm zabıtlar el yazısı ile yer alıyor. Yazıyor, "Kara Kuvvetleri Komutanı Nurettin 
Ersin söz aldı, dedi ki cumhurbaşkanı olarak şu adamı belirleyelim" diye. El yazısıyla hep. 
Kenan Evren'in avukatı yok biz kuruvu iradeyiz, yok bilmem ne diye kıvırıyor ama o 
belgede darbeden iki yıl evvel "darbe yapacağız" diye bir örgüt kurulduğu açıkça yazılı. 
Artık kaçabilecek yerleri kalmadı. Davada eses hakkında mütala bekleniyor şimdi. Ama bu
kadar kötülükler yapmış bu adamın bu yaştan sonra hapse girip sürünerek ölmesini 
istemediğim için, bunların suçları sabit bulunup ceza verilse bile affedilmeleri uygun 
olabilir. Çünkü artık burada önemli olan Kenan Evren'i mahkum etmek değil, "darbe"nin 
mahkum olması. "BARO DAVAYA MÜDAHİL OLMADI, ŞAŞIRDIM KALDIM" İzmir Barosu 12 
Eylül davasına müdahil olmadı, şaşırdımavukatlarından birisiniz. İzmir Barosu kurumsal 
olarak neden müdahil olmadı davaya? Ben teklif ettim, ama kabul etmediler. Şaşırdım 
kaldım. Kenan Evren ile ilgili Anayasa'daki geçici 15. maddenin şu ya da bu nedenle 
kaldırılması sonrasında ortaya çıkan, Evren'in ve darbenin yargılanması davasına İzmir 
Barosu'nun geleneğine uygun biçimde müdahil olmasını savundum. Hem avukat hem de 
vatandaş Senih Özay olarak müdahil olmaya çalışacağımı söyledim. Baroya bu konuda 
verdiğim dilekçeye verilen cevapta "Biz AKP hükümetini bu dava sürecinde samimi 
bulmadığımız için darbe davasında müdahil olmuyorduz, gözlemciyle yetineceğiz" dediler.
Şaşırdım! Sana ne hükümetin samimi olup olmamasından?! Hükümet mecbur mu samimi 
olmaya? Büyük bir şaşkınlak geçirmişimdir İzmir Barosu'nun bu kararından. "TÜRKİYE'DE 
AK PARTİ GÜÇLÜ OLDUĞU İÇİN İZMİR'DE CHP KAZANIYOR" İzmir siyasi tablo açısından 
ilginç bir şehir. Sosyaldemokratlar burası için "kalemiz" derken solun daha uç grupları 
arasında İzmir'i "faşist" olarak tanımlayanlar var. Muhafazakar kesim ise İzmir'in aslında 



merkez sağ bir yapısı olduğunu, insanların konjonktürel olarak CHP'ye oy verdiğini iddia 
ediyor. Sizin analiziniz? Şimdi Piriştina döneminden beri bir yönelim var, o dönemdenr 
beri şehrin çevre sıkıntılarıyla ilgili bizin sıkıntılarımız var. Piriştina vefat edince Aziz 
Kocaoğlu geldi ve bu arada ülke çapında AK Parti ülke çapında hükümet oldu. Öyle olunca
da Atütürkçüler, ulusalcılar, mini etekliler endişeye kapıldı. Böyle olunca da İzmir'deki bu 
kesimler CHP'ci oldu, Azizci oldu, Baykalcı, Kılıçdaroğlucu oldu ve öyle de gidiyor. Yani AK 
Parti'nin yükselişi ile bu oldu. Ama mesela benim kardeşim otuz bir yıl sonra geldi İzmir'e 
geçen gün. Kordon'da bir meyhaneye oturduk. 'İyi değil bu durum, bir ruh yok, bir zeka 
yok, bir estetik yok' dedi. Yani iyiye gitmiyor İzmir. Ama bize kalsa İzmir çok güzel. Biz 
Kordon'a altı şeritli otoyol yapılmasının önüne geçti, bir de o yapılsaydı ne olacaktı? 
Kocaoğlu metroyu hala bitiremedi mesela. 'Dürüstüm' diyor, işleri bitiremedikten sonra 
tek başına dürüstlük ne olacak? Başkanın danışmanları yok mu? Esaslı danışmanları 
olması lazım. Ben iyi bulmuyorum. Kent ile ilgili kamu otoritesine karşı davalar açan 
meslek odaları ve sivil toplum kuruluşlarının bir bölümü "İstemezükçüler" diye 
adlandırılıyor. Bunlar "istemezükçü" mü gerzçekten? Kent ile ilgili bazı davalar o noktaya 
kaydırıldı, evet. Ama özellikle bir kesim, dediğin gibi bizi her gelişmeye karşı olmakla 
suçluyor. Biz diyorum ki bir işin yapılmasıyla ilgili karar alınırken bilim insanlarına, odalara
'Ey ahali, böyle böyle bir iş yapmayı düşünüyoruz, sizce yapalım mı' diye bir sorulsun. Bu 
işi yapacaksın ama o bölgede okul var mı, hastane var mı, yol var mı? Çevre Etki 
Değerlendirmesi'ne bakılsın dedik biz. Tamam dediler, ama daha sonra bir de baktık ki 
ÇED heyeti her projeye onay veriyor! Bu işlerin bir tanesi bile mi çevreye zararlı değil! 
Hepsini onaylıyor. Biz İzmir gelişmesin demiyoruz, çevreye ve insana zarar vermeden 
gelişsin diyoruz. Bu anlamda doğru bulmadığımız projelere dava açıp engellemek 
peşindeyiz. Fakat hakimler de artık yıldılar verdikleri kararların uygulanmamasından 
dolayı. O kararların alınması sırasında görüş veren bilimadamları da yıldı. Noyan Özkan 
öldü. E ben de yaşlandım artık. Şimdi bir cılızlık var artık. Yıllardır ülkenin tanınan 
avukatlarından birisiniz. Fakülteyi bitirdiğinizde savcı veya hakim olmak istemediniz mi 
hiç? Ortaokuldayken hayalim hakim olmaktı. Sonra Ankara Üniversitesi Hukuk 
Fakültesi'ne gittiğimde memleketleri için mücadele eden gençleri gördüm, o dönemin 
siyasi hareketi içinde doğru bildikleri yolda yürüyorlardı. Ben o yola hiç girmedim, çünkü 
babam kesinlikle istememişti bunu. Ben de çok babacı bir herif olduğum için orada 
bulundum ama korkarak. Ve bu süreçte bir de gördüm ki devlet çok güçlü! Devletin tankı 
var, topu var, tüfeği var, karakolu var, polisi var.. Bu çocukların ise hiçbir şeyleri yok! Ulan
bunlara destek vermek lazım diyerek ber hakimlik hayallerimi bıraktım ve avukat oldum. 
Önceden beri gündemde olan bir insansınız. Kızınız tiyatrocu Gupse Özay'ın Türkiye 
çapında tanınan bir oyuncu olmasının ardından bize yönelen ilgide bir değişiklik oldu mu? 
Eskiden 'Senih'in kızı Gupse' diyorlardı, artık 'Gupse'nin babası Senih' diyorlar. İşin özü bu.
Ben zaten beş altı yıldır çokça televizyona falan çıkmıyorum, gazetecilerin görüşme 
taleplerini kabul etmiyorum. Televizyonla tek alakam, arada bir saz eserleri dinliyorum 
açıp ta. Ben çekildim ama Gupse acayip bir atak yaptı. Daha bir yıl olmadan 2 yüz 70 bin 
takipçisi oldu Twitter'da. Şunu söyleyebilirim ki Gupse pek çok özelliğini benden almıştır. 
Ama tiyatrocu olabilecek bir tarafım yok tabi benim. Aslında avukatlık mesleği de bazen 
oyuncu olabilmeyi gerektirmiyor mu? Öyle tabi. Hatta sizin mesleğiniz de gerektirir. 
Mesela Türkiye'de çapraz sorguyu ilk talep eden ve yaptıran avukat ta benim, biliyor 
musun? Bir avukat vardı, onu sorguya çekmek istiyordum. Çapraz sorgu talep ettim. 
Hakim ara verdi duruşmaya, bir düşünelim dedi. CMUK'ta bununla ilgili madde var, 
yapılabilir yani. Ama hiç uygulanmamış bugüne kadar. Bu kadar enayi avukatlık olur mu 
yahu! Şimdi daha sık kullanılıyor, Ergenekon'da falan da uygulandı hatta. Ama hala 
avukatların yüzde 99,5'i çapraz sorgu talep etmezler, çünkü korkarlar.


